
 

 

 

Den 20. 12. 2019 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 234 (MOF alm. del), stillet 4. december 2019 efter ønske 

fra Erling Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 234 

”Er ministeren enig i, at der skal være mulighed for at placere vådområder og minivådområder, der er 

uden bygningsanlæg, indenfor strandbeskyttelseslinjen, og vil ministeren tage lovgivningsmæssigt 

initiativ til, at det skal kunne lade sig gøre?” 

Svar 

Der skal være mulighed for at placere vådområder og konstruerede minivådområder, hvor det er 

hensigtsmæssigt. Landbrugets organisation, SEGES, har tidligere estimeret, at kun ca. 3 % af de 

potentielle placeringer for konstruerede minivådområder ligger inden for strandbeskyttelseslinjen, og 

at kun ca. 5 % af kvælstofpotentialet ved konstruerede minivådområder er baseret på projekter inden 

for strandbeskyttelseslinjen.  

 

Når det gælder konstruerede minivådområder, kan der kun dispenseres fra strandbeskyttelseslinjen, 

hvis der foreligger et særligt tilfælde. Det betyder, at udgangspunktet er, at naturbeskyttelseslovens 

forbud mod tilstandsændringer ikke fraviges, og kun særlige omstændigheder kan muliggøre en 

dispensation. I andre tilfælde må minivådområderne placeres uden for strandbeskyttelseslinjen. 

 

Jeg ser på den baggrund ikke behov for at ændre reglerne på nuværende tidspunkt. 
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